

## **Yemen Statement**

### **First session of the Preparatory Committee for the fourth International Conference on Financing for Development**

#### **Multi-Stakeholder Round Table Discussion on “International development cooperation”**

**Thursday, 25 July 2024 15:00 - 16:30**

Thank you Chair

Yemen appreciates this opportunity to address critical issues of international development cooperation. Despite facing significant challenges, Yemen's experience offers valuable insights for enhancing the effectiveness of development financing approaches.

On ODA, The Fourth International Conference on Financing for Development presents an opportunity to innovate and improve development cooperation. We propose:

1. Integrating humanitarian, development and peacebuilding efforts through the humanitarian-development-peace nexus approach. This can address immediate needs while tackling root causes of fragility and building long-term resilience.
2. Enhancing localization and national ownership. We are committed to strengthening local capacities and institutions to lead development processes.
3. Improving aid predictability and flexibility. Multi-year, adaptable funding is crucial to support our long-term development vision.
4. Increasing use of country systems, particularly for public financial management. This strengthens our institutions and improves aid effectiveness.
5. Enhancing mutual accountability through inclusive, regular reviews of development cooperation progress.

Regarding MDBs, we welcome their increased focus on fragility, conflict and violence challenges. To enhance MDB effectiveness in fragile contexts like Yemen, we propose:

1. Developing more flexible financing instruments that can rapidly adapt to changing circumstances while maintaining rigorous oversight.

2. Strengthening MDB presence and staffing in fragile contexts to deepen local knowledge and improve project design and implementation.

3. Enhancing coordination between MDBs and other development partners, including through joint assessments and pooled funding mechanisms.

4. Expanding use of risk mitigation tools like guarantees and political risk insurance to catalyze private investment in fragile settings.

5. Increasing support for institutional capacity building and governance reforms to address root causes of fragility.

On innovative financing, we suggest:

1. Developing blended finance frameworks that align with national plans and support local private sector development.

2. Exploring green bonds and Islamic finance instruments like "Green Sukuk" to mobilize additional resources for sustainable development.

3. Supporting impact investing and microfinance initiatives targeting local development priorities and economic diversification.

To improve overall development cooperation quality and effectiveness, we emphasize:

Accelerating implementation of effective development cooperation principles.

Strengthening country-led results frameworks and mutual accountability.

Reducing aid fragmentation through joint programming and pooled funding mechanisms.

Enhancing use of country public financial management and procurement systems.

Yemen is actively working to improve our capacity to effectively utilize development finance. We are:

1. Strengthening coordination mechanisms for integrated NDC and SDG implementation.
2. Improving our aid information management systems for better tracking and transparency.
3. Developing a national climate finance strategy aligned with our NDC and development plans.
4. Enhancing engagement with the private sector in development and climate action.

We are also focusing on building resilience through:

1. Investing in agricultural productivity and food security to reduce dependency on food imports.
2. Developing renewable energy sources to improve energy access and reduce vulnerability to external shocks.
3. Strengthening social protection systems to support vulnerable populations.

The Fourth International Conference provides a critical opportunity to address systemic issues in development finance. Yemen calls for a renewed global partnership to mobilize the resources needed to achieve the SDGs in all countries. We stand ready to work with all partners towards more effective, impactful development cooperation that supports sustainable, inclusive growth and meets the needs of all our citizens.

Thank you.

--

شكرًا سيدي الرئيس

تقدر اليمن هذه الفرصة لمعالجة القضايا الحرجة في التعاون الإنمائي الدولي. على الرغم من مواجهة تحديات كبيرة، فإن تجربة اليمن تقدم رؤى قيمة لتعزيز فعالية نهج تمويل التنمية.

يقدم المؤتمر الدولي الرابع لتمويل التنمية فرصة للابتكار وتحسين التعاون الإنمائي. نقترح:

1. دمج الجهود الإنسانية والتنموية وبناء السلام من خلال نهج الترابط بين العمل الإنساني والتنمية والسلام. يمكن لهذا النهج معالجة الاحتياجات الفورية مع التصدي للأسباب الجذرية للهشاشة وبناء القدرة على الصمود على المدى الطويل.

2. تعزيز التوطين والملكية الوطنية. نحن ملتزمون بتعزيز القدرات والمؤسسات المحلية لقيادة عمليات التنمية.

3. تحسين إمكانية التنبؤ بالمساعدات ومرونتها. التمويل المتعدد السنوات والقابل للتكيف أمر بالغ الأهمية لدعم رؤيتنا التنموية طويلة المدى.

4. زيادة استخدام الأنظمة الوطنية، لا سيما في مجال الإدارة المالية العامة. هذا يعزز مؤسساتنا ويحسن فعالية المعونة.

5. تعزيز المساءلة المتبادلة من خلال مراجعات شاملة ومنتظمة لتقدم التعاون الإنمائي.

فيما يتعلق بالبنوك الإنمائية متعددة الأطراف، نرحب بتركيزها المتزايد على تحديات الهشاشة والصراع والعنف. لتعزيز فعالية البنوك الإنمائية متعددة الأطراف في السياقات الهشة مثل اليمن، نقترح:

1. تطوير أدوات تمويل أكثر مرونة يمكنها التكيف بسرعة مع الظروف المتغيرة مع الحفاظ على الرقابة الصارمة.

2. تعزيز وجود البنوك الإنمائية متعددة الأطراف وتوظيفها في السياقات الهشة لتعميق المعرفة المحلية وتحسين تصميم المشاريع وتنفيذها.

3. تعزيز التنسيق بين البنوك الإنمائية متعددة الأطراف وشركاء التنمية الآخرين، بما في ذلك من خلال التقييمات المشتركة وآليات التمويل المجمع.

4. توسيع استخدام أدوات تخفيف المخاطر مثل الضمانات والتأمين ضد المخاطر السياسية لتحفيز الاستثمار الخاص في البيئات الهشة.

5. زيادة الدعم لبناء القدرات المؤسسية وإصلاحات الحوكمة لمعالجة الأسباب الجذرية للهشاشة.

فيما يتعلق بالتمويل المبتكر، نقترح:

1. تطوير أطر التمويل المختلط التي تتماشى مع الخطط الوطنية وتدعم تنمية القطاع الخاص المحلي.

2. استكشاف السندات الخضراء وأدوات التمويل الإسلامي مثل "الصكوك الخضراء" لحشد موارد إضافية للتنمية المستدامة.

3. دعم مبادرات الاستثمار المؤثر والتمويل الأصغر التي تستهدف أولويات التنمية المحلية وتنويع الاقتصاد.

تعمل اليمن بنشاط على تحسين قدرتها على الاستفادة الفعالة من تمويل التنمية. نحن:

1. تعزيز آليات التنسيق للتنفيذ المتكامل للمساهمات المحددة وطنياً وأهداف التنمية المستدامة.

2. تحسين أنظمة إدارة معلومات المساعدات لدينا لتحسين التتبع والشفافية.

3. تطوير استراتيجية وطنية لتمويل المناخ تتماشى مع مساهماتنا المحددة وطنياً وخطط التنمية.

4. تعزيز المشاركة مع القطاع الخاص في التنمية والعمل المناخي.

كما أننا نركز على بناء القدرة على الصمود من خلال:

1. الاستثمار في الإنتاجية الزراعية والأمن الغذائي للحد من الاعتماد على واردات الغذاء.

2. تطوير مصادر الطاقة المتجددة لتحسين الحصول على الطاقة والحد من التعرض للصدمات الخارجية.

3. تعزيز أنظمة الحماية الاجتماعية لدعم الفئات الضعيفة.

يوفر المؤتمر الدولي الرابع فرصة حاسمة لمعالجة القضايا النظامية في تمويل التنمية. تدعو اليمن إلى شراكة عالمية متجددة لحشد الموارد اللازمة لتحقيق أهداف التنمية المستدامة في جميع البلدان. نحن على استعداد للعمل مع جميع الشركاء نحو تعاون إنمائي أكثر فعالية وتأثيراً يدعم النمو المستدام والشامل ويلبي احتياجات جميع مواطنينا.

شكراً لكم.